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Chełmiecki

1 sierpnia br., w nie-
dzielę o godz. 15, na pla-
cu przy siedzibie GOK w
Klęczanach, rozpoczął
się festyn pn.: „Piknik
Pod Lipą”. Przybyłych
mieszkańców wsi oraz
gości serdecznie powitał
i zachęciłdo wspólnej za-
bawy drużba Rafał Ka-
sieczka, który zapowie-
dział występ uczestni-
ków warsztatów mu-
zycznych prowadzonych
pod kierunkiem Andrze-
ja Obtułowicza. Wszyst-
kich obecnych na festy-
nie w Klęczanach przy-
witał również wójt, któ-

ry wraz z radnym z Klę-
czan Bogusławem
Pietrzakiem oraz Józe-
fem Fiutem – sędzią za-
wodówstrzeleckich,wrę-
czył dyplomy pamiątko-
we wszystkim uczestni-
kom zawodów strzelec-
kich z karabinka
pneumatycznego w kate-
gorii Szkół Podstawo-
wych, Kategorii Gimna-
zja oraz Kategorii Senio-
rów o „Puchar Wójta
Gminy Chełmiec”. Nad
prawidłowym przebie-
giem zawodów odbywa-
jących się na boisku czu-
wał Józef Fiut - Sądecza-

nin, członek Zarządu Po-
wiatowego Ligii Obrony
Kraju.

Następnie skocz-
nym krokiem i piękną
muzyką serca uczestni-
ków rozgrzała Kapela
Muzyczna z Klęczan pod
opieką Marka Wastaga.

Przedstawienie ar-
tystyczne pn „Imieniny
Gospodarza” zainicjowa-
ne zostało przez Panie
KGW z Klęczan, które w
między czasie zachęcały
do skosztowania domo-
wych wyrobów.

Na scenie zagościły
również zespoły regio-
nalne działające przy
GOK : „Mała Helenka”,
„Świniarsko” a także go-
ścinnie „Dolina Słomki”,
które zaprezentowały
piękne pieśni i tance lu-
dowe. Popisowy numer
w wykonaniu duetu wo-
kalno – instrumentalne-
go „Zuzia i Kuba” prze-
niósł nas w świat muzy-
ki współczesnej.

Po czym ich miej-
sce na estradzie zajęli
Druhowie z OSP Klęcza-
ny.

Na „Pikniku Pod
Lipą” nie zabrakło także
atrakcji dla dzieci i in-
nych konkursów.

Przed występem
zespołu „Dolina Słom-
ki”, miał miejsce kon-
cert gitar elektrycznych
w wykonaniu Rafa-
ła&Konrada.

Gdy już słońce chy-
liło się ku zachodowi
uczestnicy imprezy
wprawieni w rytm do-
brego humoru i świet-
nej zabawy przez wo-
dzireja MIRO tanecz-
nym krokiem zmierzali
stronę parkietu.

Tak przy świetnej
muzyce i efektach spe-
cjalnych bawili się do
późnych godzin przy
muzyce dj Qubassa oraz
dj Gregorego.

GOK

Występ zespołu regionalnego.
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Chełmiecki
Jeśli zaczniesz coś robić, przekonasz się,

jak mało jest porządnych i uczciwych ludzi.
Antoni CzechowDrodzy Mieszkańcy !!!

W ostatnich czterech latach tak dużo się wydarzyło w naszej gminie, że
nie sposób wszystkiego powymieniać na łamach tej gazetki. „Kurier
Chełmiecki” jest efektem społecznej pracy ludzi bezpośrednio
zaangażowanych na rzecz poprawy komfortu Waszego bytowania. Przyrost
„nienaturalny” (bo przede wszystkim związany z migracją ludzi do gminy
Chełmiec) - ostatnio jest ogromny. To dowód na to, że w naszej gminie życie
jest łatwiejsze i ludzie chętnie się tutaj osiedlają. W tej chwili jest nas ponad
26 tysięcy mieszkańców. Zespół wykwalifikowanych ludzi dba o to, aby jak
najmniej dolegliwości życia codziennego było udziałem Was i Waszych rodzin.
Przykładem jest choćby ostatnia powódź, która znacznie dała nam się we
znaki, ale mimo wszystko nie zrujnowała budżetu gminy. To dzięki temu, że
dzisiaj stać nas na bardzo wiele, nawet jeśli ponieśliśmy ogromne wydatki na
bieżące zabezpieczenia „efektów” ostatnich powodzi. W tym miejscu
chciałbym w sposób szczególny podziękować ludziom dobrej woli, którzy
pomagali w trakcie powodzi i w dalszym ciągu pomagają powodzianom.
Najwięcej takich przypadków zdażyło się w Piątkowej, dlatego też chciałbym
zadadykować im wiersz radnej z tego terenu Barbary Surman (str. 4).

Jeśli miałbym mówić o tym co wydarzyło się w naszej gminie w tej
kadencji, to należało by to określić mianem postępu na miarę XXI wieku.
Mimo szeregu trudności związanych z „oporem materii ludzkiej”,
zagmatwanych przepisów, a w końcu - co najgorsze - nieubłaganej
biurokratyzacji wszystkiego, udało nam się zrobić co najmniej dużo.

W dalszym ciągu spływają do gminy coraz to nowe środki finansowe, jak
nie Urzędu Marszałkowskiego, to z budżetu państwa, a wreszcie z Unii
Europejskiej - o czym można przeczytać w środku numeru.

Niewątpliwym sukcesem jest informatyzacja naszej gminnej społeczności
w powiązaniu z doposażeniem w sprzęt komputerowy. Jeśli zostałby
zrealizowany III etap „Interneciku” to łącznie ok. 500 rodzin w naszej gminie
otrzymałoby bezpłatny dostęp do internetu na co najmniej pięć lat i
dotyczyłoby to dwóch tysięcy mieszkańców.

Cieszą również bardzo place zabaw, które będą realizowane w 18
miejscowościach gminy. Jest to ważne przedsięwzięcie bo dotyczy przecież
naszych najmłodszych obywateli.

W najbliższych planach mamy budowę kanalizacji w Piątkowej,
Wielogłowach, Wielopolu, Ubiadzie, Dąbrowej i Niskowej (projekty na
ukończeniu). Są to projekty trudne, bo i kosztowne i czasochłonne.

Mam nadzieję, że w przyszłym roku rada gminy poprze moje
zamierzenia i będziemy robić projekt kanalizacji dla Doliny Smolnika wraz z
oczyszczalnią. Myślę też, że najbardziej zatwardziali radni (nie tylko gminni z
tego terenu) nie będą (jak zwykle) - przeciwko tym planom.

Miarą tego, że nasza gmina z impetem wchodzi w XXI wiek jest to, że
planujemy pilotażową budowę 400 przydomowych oczyszczalni ścieków.
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Pomysł o tyle ciekawy, że dwie trzecie naszej gminy to tereny górzyste, a
w tym wypadku kanalizacja liniowa jest nieekonomiczna. Testujemy
również hybrydowe oświetlenie (wiatr w połączeniu ze słońcem), pod
kątem dróg gminnych. Efektem tych działań jest zamontowanie na
parkingu przy Urzędzie trzech punktów oświetleniowych tego typu.

Dla wyrównania szans pomiędzy prawo-brzeżną i lewo-brzeżną
częścią Dunajca (dopóki nie ma nadziei na most między Sączem a gminą
Chełmiec - czyli „ nie elektoratem” prezydenta miasta) - projektujemy
drugi Orlik przy szkole w Wielogłowach. Sport zawitał do naszej gminy
pełną parą, polecam relację naszego koordynatora sportu, dotyczącą tego
co już się odbyło i dodatkowo co nas czeka w najbliższej przyszłości.

Zachęcam również do wnikliwej analizy wywiadu z człowiekiem,
który jest z krwi i kości prawdziwym samorządowcem, oddanym sprawie
społecznej - radnym Pawłem Bogdanowiczem.

Jeśli chodzi o zbliżające się wybory samorządowe swoimi czynami
udowodniłem, że powinienem w nich wystartować choćby po to, żeby
udowodnić ludziom których „pociągnąłem” za sobą, że zrobiliśmy kawał
dobrej roboty i w związku z tym nie możemy uciekać przed weryfikacją z
Waszej strony. Nie chciałbym być w tym wypadku złym prorokiem,
jednak po tym co ostatnio się działo, mam powody przewidywać, że
bezpośrednio przed wyborami może się wydarzyć jakiś czarny scenariusz
rodem z komuny, że służby specjalne coś pewnie "wymyślą", no cóż
czasami taka jest nasza demokracja.

Natomiast optymistycznie podchodząc do sprawy nasza gmina ma
się doskonale i z uporczywością maniaka melduję, że w ostatnich
czterech latach rozwijamy się bardzo dynamicznie i nawet nie
przeszkadzają nam skutecznie w tym ci, którym marzy się powrót do
przeszłości, a nawet ci, którzy chcieli by wykreować nową przyszłość
rodem z Marsa (miasteczko multimedialne) - ale bez mostu, który
łączyłby skutecznie te dwa bliskie sobie brzegi Dunajca.

Rozpoczyna się rok szkolny. Wasze dzieci nareszcie będą uczyć się
wychowania fizycznego w nowo wybudowanych salach gimnastycznych
oraz halach sportowych, a w przypadku Trzetrzewiny również w
kompletnie odremontowanej szkole. Życzę Wam i Waszym dzieciom
udanego roku szkolnego, pięknego babiego lata, pozbawionego kapryśnej
aury. W dalszym ciągu, zachęcam do udziału w licznych imprezach
przygotowanych przez Gminny Ośrodek Kultury na czele z dyrektor
Małgorzatą Sadowy oraz w turniejach sportowych organizowanych
przez koordynatora Kamila Zyzaka.

Jestem przekonany, że poznając coraz bardziej świat – przytoczony
wyżej aforyzm Czechowa jest jak najbardziej aktualny: tu i teraz i dzisiaj.
Ale też mam nadzieję, że rację ma również Fryderyk Nietzsche
twierdząc, że „krok uczciwego jest głośny”.

Z pozdrowieniami
Wójt Gminy Chełmiec

DOM TWÓJ JEST TAM GDZIE

SERCE

O Panie, Ty wszystko możesz,

Wierzymy w Twą miłość i moc.

Tak bardzo im teraz potrzeba

Opieki Twej w dzień i w noc.

Obdaruj ich swoją silą,

Prowadzić przez życie ich chciej !

My tak wierzymy w Ciebie

Więc ich w opiece swej miej.

O Panie, nie odpuść w potrzebie,

Ich życie się w koszmar zmieniło.

Tak często ich widzisz w gniewie,

Nie wróci już to co było.

Okaż im swoją miłość

I pomóż odzyskać dom.

Nie mogą już żyć jak dawniej,

Nie wrócą już na ziemię swą.

Jak dobrze, że są wśród nas ludzie

Co drzwi otworzyli szeroko.

Pod dach swój przyjęli strapionych

I kochać umieją głęboko.

Pamiętaj i siostro, i bracie,

Choć teraz jesteście w rozterce

To macie wsparcie u Pana i ludzi,

A DOM WASZ JEST TAM

GDZIE SERCE! !

BARBARA SURMAN

maj 201 0
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Zespół Szkół w
Chełmcu jest, jak mówi
Stanisław Mrzygłód od
ponad dwudziestu lat dy-
rektor Zespołu, „wielką
oświatową rodziną”,
kształtowaną zarówno
przez powołane do tego
władze i nauczycieli, jak
i w coraz większym stop-
niu przez uczniów oraz
ich rodziców. Te cztery
podmioty muszą ze sobą
odpowiedzialnie, ściśle i
stale współpracować,
aby efektem ich pracy
był uczeń mogący reali-
zować swoje plany i ma-
rzenia edukacyjne oraz
życiowe. Do takiego dzia-
łania zobowiązuje Miko-
łaj Kopernik, patron Ze-
społu Szkół w Chełmcu.

W minionym roku
szkolnym w Zespole
Szkół w Chełmcu uczyło
się 840 uczniów i dzieci
w: trzech oddziałach
przedszkolnych, dzie-
więtnastu klasach szko-
ły podstawowej i czterna-
stu oddziałach gimna-
zjalnych. Nauka odbywa
się w dwóch budynkach,
łącznie w 27 salach dy-
daktycznych. Ponadto
szkoła wychodzi naprze-
ciw wyzwaniom, jakie
edukacji stawia nowo-
czesne społeczeństwo in-
formacyjne oparte na
wiedzy i oddaje do dys-
pozycji uczniów trzy

pracownie informatycz-
ne. Szkoła udostępnia
dwie świetlice, pomiesz-
czenia do zabawy rucho-
wej, sale gimnastyczne i
przyszkolneboiska.Dzia-
łają kółka zaintereso-
wań, np. dziennikarskie,

szachowe, czy aerobik.
Szkoła jest dobrze wypo-
sażona w pomoce dy-
daktyczne, sprzęt audio-
wizualny. Dużo spośród
nich zakupywanych jest
jednak w ramach realiza-
cji różnego rodzaju pro-
jektów (w lipcu tego ro-
ku szkoła otrzymała ta-
blicę interaktywną i sie-
dem laptopów), w któ-
rych szkoła chętnie i
licznie uczestniczy. War-
to wspomnieć o dwóch z
nich - e-Akademii Przy-
szłości, ponadregional-
nym programie rozwija-
nia kompetencji kluczo-
wych ze szczególnym
uwzględnieniem nauk
matematyczno-przyrod-
niczych, technologii in-
formacyjno-komunika-
cyjnych (ICT), języków
obcych i przedsiębior-
czości współfinansowa-
nym ze środków Unii Eu-

ropejskiej, w którym na-
sza szkoła będzie uczest-
niczyć od września 2010
roku przez najbliższe
trzy lata. A także projek-
cie DiAMEnT, którego ce-
lem jest zwiększanie
szans uczniów na sukces

w dalszej karierze eduka-
cyjnej. Nie zapominamy,
jak ważne jest wykształ-
cenie u uczniów umiejęt-
ności niesienia pomocy
potrzebującym, dlatego
odpowiadamy na apel oj-
ca świętego Jana Pawła
II i poprzez akcje na-
szych wolontariuszy i
branie udziału w projek-
cie "Mieć Wyobraźnię
Miłosierdzia dajemy jej
świadectwo".

W ostatnich latach
gimnazjaliści osiągają

bardzo dobre wyniki
w egzaminach gimna-
zjalnych. Według zespo-
łu naukowego, realizują-
cego projekt „Badania
dotyczące rozwoju me-
todologii szacowania
wskaźnika edukacyjnej
wartości dodanej
(EWD)” jesteśmy szkołą
sukcesu! Na przestrzeni
ostatnich trzech lat mo-
żemy się poszczycić
wieloma laureatami (5) i
finalistami (aż 31) kon-
kursów przedmioto-
wych organizowanych
przez Małopolskiego
Kuratora Oświaty.
Uczniowie zajmują czo-
łowe miejsca w konkur-
sach literackich, poetyc-
kich, plastycznych i za-
wodach sportowych na
szczeblach gminy, po-
wiatu, regionu i całego
kraju. Warto również
dodać, że w ciągu pięciu
lat aż szesnastu naszych
aktywnych i rozsądnych
wychowanków zostało

Dyrektor mgr Stanisław Mrzygłód.

„Szkoła żyje, jeśli się w niej coś dzieje” – tą
dewizą kieruje się dyrekcja. Stad udział w licznych
konkursach gminnych, na przykład w Trampie –
festiwalu piosenki harcerskiej czy szkolnym
poezjowaniu, którego efektem jest wydawany co roku
już od dziesięciu lat tomik poezji dziecięcej.
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posłami Sejmu Dzieci i
Młodzieży, co wiąże się z
ich obradowaniem w Sej-
mie Dzieci i Młodzieży
organizowanym corocz-
nie pierwszego dnia
czerwca w Warszawie.

Organizujemy rejo-
nowy etap Ogólnopol-
skiego Konkursu Losy

Żołnierza i Dzieje Oręża
Polskiego. Te działania
mogą być realizowane
nie tylko dzięki zaanga-
żowaniu nauczycieli w
tak duże przedsięwzię-
cie, ale także dzięki fi-
nansowemu wsparciu
Gminnego Samorządu.

ZespółDyrekcji,wy-

branych nauczycieli i
uczniów wspólnie podej-
mująproblemprofilakty-
ki uzależnień poprzez
coroczny udział w Ogól-
nopolskiej Kampanii Za-
chowaj Trzeźwy Umysł i
- pod honorowym patro-
natem wójta Bernarda
Stawiarskiego - w Kam-
panii Trzeźwa Małopol-
ska NO PROMIL – NO
PROBLEM . Zgodnie z za-
łożeniami obu progra-
mów promujemy zdro-
wy styl życia oraz pre-

zentujemy w licznych
działaniach zachowania
prospołeczne jako alter-
natywę wobec wielu pa-
tologii, szczególnie pi-
cia alkoholu, zażywania
narkotyków oraz stoso-
wania przemocy.

Jesteśmy szkołą
podatną na innowacje
jednocześnie dbającą o
wychowanie w duchu
wartości uniwersalnych:

Joanna
Jaklińska-Ciągło

Zespół Szkół w Chełmcu.

"... MIŁOŚCIĄ, W RODZINNEJ ATMOSFERZE,
PROWADZIMY UCZNIA DO WIEDZY, UCZĄC
TOLERANCJI, UCZCIWOŚCI, ODPOWIEDZIALNOŚCI I
PRACOWITOŚCI..."

Zespół Szkół w
Chełmcu przy wsparciu
gminy Chełmiec od 10
lat wydaje tomik z wier-
szami pisanymi przez
uczniów ze wszystkich
szkół z gminy. Akcję tę
zapoczątkowałikultywu-
je nadal Pan Stanisław
Mrzygłód - Dyrektor Ze-
społu Szkół w Chełmcu.

- kiedyś sam pisałem
wiersze, niestety tylko do
szuflady. Na pomysł zebra-
nia i wydania w formie
książkowej wierszy dzieci
wpadłem, kiedy zastana-

wiałem się jak zachęcić
uczniów do pisania i twór-
czego myślenia. W ten spo-
sób udało się przyciągnąć
mnóstwo chętnych dzieci,
które przysyłają do nas
wiersze z całej gminy – opo-
wiada Stanisław Mrzygłód
Dyrektor Zespołu Szkół w
Chełmcu

Każdego roku szkol-
nego zmienia się tematy-
ka wierszy i podawana
jest na początku wrze-
śnia. Dzieci mają czas do
lutego na nadsyłanie
prac. Później następuje

ich selekcja a na wiosnę
oficjalne podsumowa-
nie. Pomysł wydania to-
miku wierszy zyskał ak-
ceptację wójta gminy,
który finansuje jego wy-
danie.

- Dyrektor osobiście
przyszedł do mnie z prośba
wydania tomiku, więc po-
stanowiłem pomóc szkole.
Poza tym lubię poezję i
sam kiedyś pisałem. Póź-
niej przeczytałem pierwsze
tomiki i okazało się, że są
na wysokim poziomie, dla-
tego zaangażowałem się

już na stałe – mówi Ber-
nard Stawiarski –wójt
Gminy Chełmiec.

Uczniowskie tomi-
ki wierszy z każdym ro-
kiem zyskują coraz
większą renomę na te-
renie gminy. Obecnie
już nie nauczyciele za-
biegają o aktywność
uczniów, a sami ucznio-
wie się prześcigają się w
wymyślaniu rymów.

A.B.
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W SKRÓCIE:

Nadanie imienia Gimna-
zjum w Świniarsku i zmia-
na imienia szkoły podsta-
wowej.

13 lipca 2010 r. Rada Gminy
Chełmiec po zapoznaniu się
z wnioskiem złożonym
przez dyrektora Zespołu
Szkół w Świniarsku przyję-
ła jednogłośnie nadanie
imienia Gimnazjum i zmia-
nę imienia szkole podsta-
wowej na jednego wspólne-
go patrona błogosławione-
go księdza Jerzego Popie-
łuszkę. Wniosek, który zo-
stał złożony był podparty
wcześniejszymi decyzjami
podjętymi przez społecz-
ność uczniowską, rodziców
i radę pedagogiczną wraz z
pracownikami administra-
cji. W ślad za nadaniem
imienia będzie wyszycie i
poświęcenie sztandaru
szkoły, który jest „ikoną”
dla młodych ludzi, przywią-
zaniem i elementem pod-
niosłości w życiu młodego
człowieka.

„Odblaskowa szkoła”

W szkołach podstawowych
w Świniarsku oraz w
Chełmcu zostanie przepro-
wadzona akcja profilak-
tyczna "Odblaskowa Szko-
ła" w trosce o bezpieczeń-
stwo uczniów oraz zmniej-
szenie liczby ofiar wypad-
ków komunikacyjnych.
Organizatorem akcji jest
Ruchu Drogowego Komen-
dy Wojewódzkiej Policji w
Krakowie wraz z Małopol-
ską Wojewódzką Radą Bez-
pieczeństwa Ruchu Drogo-
wego. Akcja zostanie prze-
prowadzona we wrześniu
2010 r a do jej udziału zgło-
siło się 305 szkół z woje-
wództwa małopolskiego.

Od 2009 roku Gmi-
na Chełmiec bierze
udział w konkursie orga-
nizowanym przez Wła-
dzę Wdrażającą Projekty
Europejskie na dostar-
czanie komputerów do
wykluczonych cyfrowo
mieszkańców gminy,
oraz podłączanie ich do
bezpłatnego internetu.
W I etapie gmina przeka-
zała 67 zestawów kompu-
terowych, z których ro-
dziny korzystają już od
kilku miesięcy. Na II
etap - w sierpniu został
ogłoszony przetarg obej-
mujący 271 rodzin i
wszystkie 16 szkół z tere-
nu gminy. Gmina liczy,
że jeszcze w tym roku
wszystkimzainteresowa-
nym przekaże sprzęt
komputerowy i podłączy
do internetu. Wartość I i
II etapu to 4 mln zł. To

jednak nie koniec, ponie-
waż do Opieki Społecz-
nej ciągle zgłaszają się
osoby zainteresowane
udziałem w projekcie.
Pod koniec sierpnia na li-
ście zainteresowanych
znajdowało się już 80 ro-
dzin. W kolejnym nabo-
rze możliwe jest też do-
starczenie komputerów
do wszystkich gimna-
zjów na terenie gminy.
W związku z tym gmina

podjęła decyzję o złoże-
niu kolejnego wniosku
do Władzy Wdrażającej
Projekty Europejskie.
Nie zrobi tego jednak sa-
ma. Urząd Marszałkow-
ski wyszedł z inicjatywą
złożenia wspólnego
wniosku przez gminy
województwa małopol-
skiego zarówno dla
mieszkańców, jak i dla
gimnazjów.

M.B.

Gminna Biblioteka
Publiczna w Chełmcu zo-
stała poszkodowana
przez powódź w maju te-
go roku. Zniszczeniu ule-
gły materiały dydaktycz-
ne i część wyposażenia.
Biblioteka wraz z Gminą
Chełmiec zwróciła się z
wnioskiem do programu

"Powódź, pomagamy"
organizowanego przez
Polsko-Amerykańską
Fundację Wolności, Cen-
trum Edukacji Obywatel-
skiej oraz Fundację Roz-
woju Społeczeństwa In-
formacyjnego o dotację
na zakup wyposażenia i
materiałów dydaktycz-

nych. Wniosek zajął 2
miejsce na liście rankin-
gowej wśród wniosków
z całej Polski dzięki cze-
mu biblioteka otrzyma 7
tys. zł. na zakup najpo-
trzebniejszych rzeczy.

M.B.
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GminaChełmiecpo-
siada już kompleks boisk
sportowych w Świniar-
ku wybudowany w 2009
roku w ramach progra-
mu „Orliki 2012”. Boiska
w Świniarsku zostały
zbudowane z myślą o po-
wszechnym do nich do-
stępnie dla mieszkań-
ców gminy. Ilość użyt-
kowników w 2009 i 2010
roku przerosła jednak
wszelkie oczekiwania. W
ciągu niespełna 15 mie-
sięcy funkcjonowania
kompleksu boisk w Świ-
niarsku skorzystało z
niego ponad 20 tys.

mieszkańców. Przepro-
wadzane były turnieje
sportowe cieszące się
ogromnym zaintereso-
waniem. Na Orlika przy-
jeżdżają także mieszkań-
cy Nowego Sącza i oko-
lic. Przy tak dużym zain-
teresowaniu, zdaża się,
że terminy rezerwowa-
ne są z tygodniowym wy-
przedzeniem. Gmina
Chełmiec wychodząc na
przeciw oczekiwaniom
mieszkańców zamierza
starać się o kolejnego Or-
lika w gminie. Po anali-
zie warunków grunto-
wych oraz ilości miesz-

kańców po „drugiej stro-
nie Dunajca” zasadne
jest umiejscowienie no-
wego Orlika w Wielogło-
wach. Gmina jest już na
etapie projektowania,
oraz pozyskiwania nie-
zbędnych pozwoleń.
Wniosek do Minister-
stwa Sportu ma być zło-
żony w I terminie kon-
kursu – do 31 listopada
tego roku. Koszt całego
przedsięwzięcia to około
1 mln zł, z czego 333 tys.
pochodzić będzie z środ-
ków Ministerstwa Spor-
tu, 333 tys. zł. z środków
Urzędu Marszałkowskie-

go, a pozostałą kwotę
dołoży gmina. Jeżeli
wniosek pozytywnie
przejdzie procedury
formalne to budowa
możliwa będzie już od
marca 2011 roku, a ter-
min otwarcia na począ-
tek nowego roku szkol-
nego. Inicjatorem po-
mysłu budowy Orlika w
Wielogłowach byli rady
Paweł Bogdanowicz
oraz prezesi klubów
sportowych Władysław
Baran z Ubiadu i Alek-
sander Cisowski z Dą-
browej.

A.B.

Gmina Chełmiec
zbiera wnioski od zainte-
resowanych mieszkań-
ców gminy na montaż
przydomowych oczysz-
czalni ścieków. Wniosek
w tej sprawie gmina skła-
dać będzie do Programu
Rozwoju Obszarów Wiej-
skich 2007 – 2013. Ter-
min naboru wniosków
dla gmin planowany jest
w Urzędzie Marszałkow-
skim na przełomie
2010/2011 roku, dlatego
już teraz gmina przygo-
towuje niezbędną doku-
mentacje i pozwolenia.
Po złożeniu wniosków
przez mieszkańców oraz
ich weryfikacji w teren

uda się geolog który zba-
da przepuszczalność
gruntu, oraz odległości
od granic działek w
miejscu instalacji oczysz-
czalni. Kolejnym kro-
kiem będzie złożenie do-
kumentacji do starostwa
powiatowego w Nowym
Sączu i uzyskanie prawo-
mocnego zezwolenia na
montaż przydomowych
oczyszczalni. Tak przy-
gotowana dokumentacja
pozwoli gminie na złoże-
nie wniosku do Urzędu
Marszałkowskiego i sta-
ranie się o dofinansowa-
nie w wysokości 75 %.
Szczegółowe informacje:
• planowana oczysz-

czalnia przydomowa
– mechaniczno – bio-
logiczna.

• wymagane badania
geologiczne na zgła-
szanej działce.

• szacunkowy koszt
przydomowej oczysz-
czalni ścieków – 12
tys. zł.

• planowanedofinanso-
wanie z UE 75%,
wkład gminy 15 %,
wkład mieszkańca
10%

• planowana ilość przy-
domowych oczysz-
czalni ścieków 400
szt.

• termin realizacji za-
dania – 2011 – 2012.

Osoby odpowiedzialne
za udzielanie informa-
cji:
• Kamil Zyzak – 018

4145617
• Marcin Bulanda 018

4145622
Wzór wniosku

wraz z załącznikami do-
stępny jest na stronie
internetowej Gminy
Chełmiec – www.chel-
miec.pl oraz w urzędzie.

Termin składania
wniosków 02.08.2010 r. -
31.08.2010 r. (w przy-
padku braku wymaga-
nej liczby wniosków
możliwe jest przedłuże-
nie naboru)

A.B.
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Pod koniec sierpnia
na parkingu przy urzę-
dzie gminy zostały za-

montowane 3 hybrydo-
we lampy do oświetle-
nia zewnętrznego. Gmi-

na w ten sposób zbada
funkcjonalność lamp
oraz możliwości oświe-
tleniowe. Jeżeli lampy
będą się sprawdzać na
naszym terenie, to roz-
wiązany zostanie pro-
blem z oświetleniem
dróg gminnych, przejść
dla pieszych, skrzyżo-
wań, parkingów, stref
wzmożonego ruchu, i in-
nych miejsc szczególnie
niebezpiecznych lub
szczególnie uczęszcza-
nych przez mieszkań-
ców. Lampy hybrydowe
generują energie elek-
tryczną dzięki solarom a

w okresach zachmurze-
nia dzięki siłowni wia-
trowej. Lampy hybrydo-
we nie wymagają podłą-
czenia do zasilania, są
ekonomiczne, cechują
się długą żywotnością i
wysoką odpornością na
warunki klimatyczne.
Jeżeli opłacalność ta-
kich lamp zostanie po-
twierdzona, to od 2011
roku będą systematycz-
nie pojawiać się na dro-
gach gminnych i w
miejscach użyteczności
publicznej.

M.B.
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"Dla Jego Boskiej chwały życie poświęćmy Mu"

Od obrazka prymi-
cyjnego po dziś dzień to
właśnie hasło prowadzi
księdza Stanisława -Ja-
nasa proboszcza Paszy-
na. Prowadzi przez dłu-
gie lata kapłaństwa,
przez kolejne parafie, ko-
lejne miejsca, kolejnych
poznanych ludzi. Ksiądz
Stanisław urodził się w
1940 roku w miejscowo-
ściŻmiąca na limanowsz-
czyźnie w czas wojennej
zawieruchy i w czas, kie-
dy kapłani cieszyli się
ogromnym poważaniem
wśród ludzi. Zupełnie in-
ne to były czasy. Bieda,
wojna ale i ogromna wia-
ra w polskich rodzinach
i w tej właśnie wierze
dojrzewało kapłańskie
powołanie. Pierwsza pa-
rafia po prymicjach to
była Rzezawa, potem Łu-
kowica. Następne w ko-
lejności Gołkowice koło
Starego Sącza, Kowalo-
we w tarnowskim i w
końcu Biały Klasztor w
Nowym Sączu, gdzie
ksiądz Stanisław był wi-
kariuszem. Pierwsze
spotkanie z Paszynem
było zawodowe - ksiądz
Stanisław przyjechał tu
w 1980 roku, aby wygło-
sić nauki dla młodych
przygotowujących się
do Sakramentu Małżeń-
stwa. Nawet nie przy-
puszczał, że właśnie w
tej miejscowości i tej pa-
rafii spędzi kolejne 29
lat życia. Że zakocha się
w sztuce ludowej i bę-

dzie prowadził tzw kate-
chizację nadzwyczajną -
jak określił ją zresztą
ksiądz biskup Jerzy Able-
wicz. To waśnie jego de-
cyzjąksiądz Stanisław Ja-
nas, rok później bo 16
sierpnia 1981 - został
mianowany probosz-
czem Paszyna.

- Starałem się nie ze-
psuć tego, co pozostawił po
sobie ksiądz Edward Nitka
(proboszcz w Paszynie -
1957-1981), a wręcz prze-

ciwnie - kontynuować to
dzieło, które on rozpoczął i
spełnić jego plan i marze-
nie - wybudować muzeum
sztuki ludowej.

I tak się zresztą sta-
ło. Bo jak mówi ksiądz
Stanisław - "Można się za-
kochaćw tym pięknie, ukry-
tym w tej prostocie figurek,
obrazków malowanych na
szkle, bo w tej pracy ludzi
ukryta jest dusza, którą od-
czytać można oglądając
przeróżne świątki i obrazki.
Głód Boga jest bowiem w
każdym człowieku... Nawet
jeżeli ktośw młodości się za-
wieruszy, to ten głód Boga,
ujawnia się... Zapotrzebo-
wanie na Boga jest, chociaż
niektórzy się do tego nie
przyznają... A poprzez te
sztukę ludową jest łatwiej

prowadzić ludzi do Tego
czekającego na nich Boga".

Zainteresowania
księdza Stanisława to
nie tylko ludowa twór-
czość... to góry, mechani-
ka samochodowa, muzy-
ka, sport, bieganie na
nartach... może zacznie
rzeźbić...

- Mam dużo zaintere-
sowań i przecież jako
ksiądz mogę pomóc... nowy
proboszcz też może na
mnie liczyć w każdej chwi-

li. Trzeba Bogu zaufać, że
to co się dzieje w życiu jest
dobre.. ludzie często narze-
kają, że im się nie układa -
nie trzeba narzekać... Trze-
ba sie godzić, bo taki jest
Boży Plan..

Wiele się zmieniło
w Paszynie lat od czasu
pierwszego przyjazdu
księdza Stanisława
przed niemal trzydzie-

stu laty
- Ja tu jeszcze zasta-

łem dachy ze strzechą -
opowiada. Teraz to zupeł-
nie inny Paszyn, piękny,
położony w dwóch doli-
nach, piękni ludzie , piękno
świątków... Jeżeli coś zosta-
nie dobrego po mnie - to
będę się bardzo cieszył...

Po 29 latach paste-
rzowania w Paszynie
ksiądz Stanisław Janas
przechodzi na emerytu-
rę. Przyjdzie mu zosta-
wić ponad 3 tysiące eks-
ponatów Muzeum , któ-
re tak naprawdę razem
z parafianami do tej po-
ry były całym jego ży-
ciem. Słuchając tego jak
opowiada o każdym ze
świątków czy obrazów,
pamiętając kiedy który
powstał, kto jest jego
autorem gdzie mieszka,
z jakiej rodziny pocho-
dzi, czy żyje i tak dalej -
od razu można wywnio-
skować, że włożył w te
ludowe Paszyńskie Pe-
rełki całe swoje serce... i
nawet jeżeli wyjedzie,
będzie tu wracał, bo bez
serca żyć trudno. GOK

Ksiądz Stanisław Janas.

O księdzu Stanisławie Janasie można by pi-

sać i pisać... i zresztą wiele tekstów o nim i jego

Muzeum Sztuki Ludowej juz powstało. Jeżeli ko-

muś nie udało się dotąd zwiedzić paszyńskiego

muzeum i wysłuchać opowieści płynących z ser-

ca Kapłana - niech żałuje... to wrażenie, które

zostaje na długo, w sercu..
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Gmina Chełmiec
otrzymała kolejne dota-
cje z konkursów organi-
zowanych przez Urząd
Marszałkowski Woje-
wództwa Małopolskiego.
Zadania na które zostały
przyznane środki to:

• „Remont remizy
strażackiej w Paszynie”
- 40 tys. zł.;

• „Remont drogi
gminnej Trzetrzewina –
Zagroda” - 96 tys. zł.

Do zadań tych gmi-
na dołoży środki własne
w wysokości około 250

tys zł., dzięki czemu re-
alizacja inwestycji możli-
wa będzie jeszcze w tym
roku. Dokumentacja
przetargowa jest już
przygotowana, urząd
gminy czeka tylko na
podpisanie umów z Urzę-
dem Marszałkowskim.

Remont drogi
Trzetrzewina-Zagroda
obejmuje wymianę na-
wierzchni na długości 2
kilometrów, dzięki cze-
mu połączenie lokalne
pomiędzy droga krajową
nr 28 Przemyśl – Wado-

wice a drogą powiatową
nr 15 Trzetrzewina –
Chochorowice zostanie
w pełni udrożnione. Wy-
bór tego ciągu komuni-
kacyjnego ma uzasadnie-
nie ze względu na konty-
nuacje projektu z roku
2007. Gmina Chełmiec
wyremontowała część
ciągu dróg gminnych bę-
dących przedmiotem te-
go wniosku. Droga nu-
mer 552 w 2007 roku zo-
stała częściowo utwar-
dzona żwirem ze środ-
ków budżetu gminy.

Remont remizy
OSP w Paszynie obejmo-
wać będzie: remont da-
chu poprzez przemuro-
wanie kominów i wy-
mianę rynien i rur spu-
stowych, malowanie da-
chu, wymiana stolarki
okiennej i drzwiowej,
malowanie elewacji, re-
mont tarasu i wykona-
nie izolacji pionowej,
wykonanie drenażu,
wykonanie chodnika.

M.B.

W chwili obecnej
dobiegająkońca inwesty-
cje związane z budową
sieci wodociągowych
oraz sal gimnastycz-
nych. Siłą rozpędu przy-
szedł czas na realizację
inwestycji związanych z
budową sieci kanalizacji
oraz przydomowych
oczyszczalniścieków.Do-
biega końca przygotowa-
nie projektów budowla-
nych sieci kanalizacji w
miejscowościach: Wielo-

pole, Wielogłowy, Dąbro-
wa, Klimkówka, Ubiad,
Biczyce Dolne, Niskowa.
Łącznie planowane jest
wybudowanie blisko 64
km kolektorów głów-
nych sieci oraz 12 prze-
pompowni. W ramach
tej inwestycji zakłada
się przyłączyć do kanali-
zacji ponad 1000 gospo-
darstw. Szacunkowy
koszt wykonania sieci ka-
nalizacji to kwota blisko
23 mln zł. Przygotowa-

nie projektów budowla-
nych nie było łatwe, bar-
dzo duże problemy były
związane z uzyskanie

zgód od mieszkańców
na przejście siecią kana-
lizacji przez ich działki.
Jeszcze we wrześniu b.r.
planowane jest ogłosze-
nie przetargu na wyko-
nanie sieci kanalizacji w
miejscowości Wielogło-
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wy jako I etap realizacji
inwestycji. Będzie rów-
nież realizowana budo-
wa sieci kanalizacji w
miejscowości Piątkowa
gdzie mamy już projekt
oraz pozwolenie na bu-
dowę – w chwili obecnej
gmina czeka na rozstrzy-

gnięcie konkursu na do-
finansowanie tego zada-
nia ze środków unijnych
w ramach programu Pol-
ska-Słowacja. Oprócz bu-
dowy sieci kanalizacji
gmina planuje wybudo-

wać w 2011 roku blisko
400 przydomowych
oczyszczalni ścieków na
terenach w których nie
będzie budowana zbior-

cza kanalizacja ściekowa
(zapisy osób chętnych
prowadzone są w Urzę-
dzie Gminy Chełmiec).
Jeszcze w tym roku gmi-
na złoży wniosek o dofi-
nansowanie budowy
przydomowych oczysz-
czalni ścieków w ra-

mach Programu Rozwo-
ju Obszarów Wiejskich.

W 2011 roku plano-
wane jest wybudowanie
blisko 27 km sieci wodo-
ciągowej w miejscowo-
ściach: Kunów, Paszyn

Kuklów – Boguszowa Gó-
rówka, Klęczany –Zagó-
rze. W chwili obecnej
projektu budowlane są
na ukończeniu i wkrótce

gmina uzyska pozwole-
nia na budowę.

W roku 2011 planu-
je się opracować projekt
budowlany wraz z po-
zwoleniem na budowę
sieci kanalizacji w miej-
scowościach Rdziostów,
Marcinkowice, Klęcza-

nach, Chomranice oraz
rozbudowy kanalizacji w
Biczycach Dolnych oraz
Świniarsku.

Realizacja tych za-
mierzeń inwestycyjnych
jest możliwa dzięki te-

mu, iż gmina w obecnej
kadencji prowadzi racjo-
nalną gospodarkę finan-
sową. Byłoby możliwe
wykonanie szeregu in-

nych inwestycji gdyby
nie to, iż gmina musi
spłacać kredyty i po-
życzki zaciągnięte w po-
przedniej kadencji. W
latach 2007 -2010 zadłu-
żenie gminy zmniejszy
się o 9 mln zł. Mimo to
w latach 2007 – 2010
udało się zrealizować
inwestycje na kwotę bli-
sko 90 mln zł. Wybudo-
wanych zostanie 6 sal
gimnastycznych w tym
dwie hale sportowe w
miejscowościach: Mar-
cinkowice, Trzetrzewi-
na, Świniarsko, Piątko-
wa, Paszyn, Librantowa
łącznie za kwotę ponad
18 mln zł. W trakcie
projektowania jest 7 sa-
la gimnastyczna wraz z
rozbudową szkoły w Bi-
czycach Dolnych i
przedszkolem. Wybudo-
wanych zostało ponad
100 km sieci wodociągo-
wej oraz ponad 100 km
dróg gminnych.

Realizacja zamie-
rzeń inwestycyjnych w
tym związanych z budo-
wą sieci kanalizacji by-
łaby szybsza gdyby nie
straty jakie gmina po-
niosła w trakcie powo-
dzi w latach 2009 - 2010,
które łącznie wyniosły
blisko 20 mln zł. Szkody
te gmina stara się na-
prawić przy udziale
środków własnych gmi-
ny oraz z budżetu pań-
stwa. Niestety znaczna
absorpcja środków na
usuwanie skutków po-
wodzi powoduje, iż in-
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W dniu 18 lipca
2010r. na terenie boiska
sportowego w Ubiadzie
odbyły się uroczyste ob-
chody 10-cio lecia po-
wstania LKS UBIAD.
Otwarcia imprezy doko-
nał prezes Klubu Włady-
sław Baran witając przy-
byłych gości m.in. preze-
sa OZPN N. Sącz Maria-
na Kuczaja, radnych gmi-
ny Chełmiec Pawła
Bogdanowicza, Edwarda
Słabego, Andrzeja Tyr-
kla, sponsorów na czele
z Andrzejem Wiśniow-
skim, działaczy Klubu
oraz zawodników byłych
i obecnie grających.

W obchodach jubi-
leuszu Klubu wziął
udział wójt gminy, który
przybył wraz z małżon-
ką i córką. W swoim
przemówieniu wyraził
uznanie dla działaczy za
wkład w rozwój sportu
wiejskiego i promocję
Gminy, następnie wrę-
czył okolicznościowe dy-
plomy i upominki dla
Klubu oraz indywidual-
nie dla prezesa W. Bara-
na.

Zarząd LKS UBIAD
doceniając wysiłki i sta-
rania wójta wspierające
rozwój i działalność Klu-
bu wręczył mu również
okolicznościowy dyplom
z podziękowaniem.

Następnie na sce-
nie zaprezentował się ze-
spół pieśni i tańca „Piąt-
kowioki” uświetniając
swoim występem jubile-
usz Klubu.

Dalej kontynuując
swoje wystąpienie pre-
zes Klubu przedstawiłhi-
storię powstania organi-
zacji, etapy budowy i roz-
budowy obiektu m.in.
kortu tenisowego czy
też krytej sceny, oraz do-
konał podsumowania
działalności sportowej i
rekreacyjnej minionej
dekady. Następnie, w po-
dziękowaniu za wspiera-
nie w budowie obiektu i
w działalności Klubu zo-
stały wręczone okolicz-
nościowe statuetki i dy-
plomy właścicielom
firm: Wiśniowski, Gard-
bis, Taxus; Radzie Gminy
Chełmiec na ręce radne-
go Ubiadu Edwarda Sła-

bego, osobom indywidu-
alnym oraz zasłużonym
zawodnikom.

W dalszej części wy-
stąpił prezes OZPN No-
wy Sącz Marian Kuczaj
po czym wraz ze swoim
zastępcą Antonim Ogór-
kiem wręczył honorowe
odznaki zasłużonego
działacza LZS i OZPN

oraz puchar Klubowi i
poszczególnym działa-
czom LKS UBIAD.

Po oficjalnej części
nastąpiło wspólne bie-
siadowanie przy stole
oraz zabawa taneczna
do późnych godzin wie-
czornych prowadzona
przez DJ Qbass.

LKS UBIAD.

ne jakże ważne zadania
inwestycyjne mogą być
realizowane dopiero w
następnej kolejności.

W dniu 23 czerwca
2010 r. wójt gminy Cheł-
miec wziął udział w uro-
czystym wręczeniu pro-
mes na usuwania skut-
ków klęsk żywiołowych.

Wręczenie promes mia-
ło miejsce w siedzibie
Urzędu Wojewódzkiego
w Krakowie w obecności
Ministra Spraw We-
wnętrznych i Admini-
stracji Jerzego Millera
oraz Wojewody Małopol-
skiego Stanisława Kraci-
ka. Gmina Chełmiec

otrzymała pokaźną, jed-
ną z najwyższych kwot
na usuwanie skutków po-
wodzi na drogach gmin-
nych w wysokości 1 500
000 zł. W ramach tej
kwoty gmina ogłosiła
przetargi na wykonanie
dróg – wykaz w tabeli
poniżej. To już druga w

tym roku promesa z
MSWIA na usuwanie
skutków powodzi, w
tym roku gmina otrzy-
mała jeszcze 1 200 000 zł
co daje łaczeni kwotę
2 700 000 zł na odbudo-
wę zniszczonej infra-
struktury drogowej.

A.B.
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„Imieniny Gminy”
jak tradycja nakazuje
rozpoczęły się mszą
świętą , w kościele pw.
Św. Krzyża w Chełmcu,
którą koncelebrował ks.
prałat Jan Pancerz. W
Słowie Bożym skierowa-
nym do wiernych oraz
obecnych na mszy św.
przedstawicieli Rady
Gminy, Urzędu z wójtem
Bernardem Stawiarskim
na czele i mieszkańców
Gminy w Chełmcu, ks.
Jan Pancerz nawiązał do
służby społeczeństwu ja-
ką spełniał św. Krzysztof
- chełmiecki patron - nio-
sący na ramionach,
przez rwącą rzekę piel-
grzymów.

Dwudziesty piąty
lipca, to dzień imienin
św. Krzysztofa – patrona
kierowców, również w
ich intencji modlono się
wspólnie przy pieśniach

wykonywanych przez Jo-
annę Albrzykowską –
Clifford wraz z Krystyną
i Janem Albrzykowski-
mi, przy akompaniamen-
cie Stanisława Wolaka.

Tuż po godzinie 15
na deskach sceny usta-
wionej w gościnnych
progach Zespołu Szkół w
Chełmcu - samym sercu
gminy - popis dali naj-
młodsi uczniowie tejże
szkoły. Program arty-
styczny przygotowały
Panie Małgorzata Kuź-
ma, Janina Mróz, Małgo-
rzata Łukasik.

Przy dźwiękach ba-
sów i skrzypiec, ludowe
kapele naszych gmin-
nych zespołów regional-
nych zaprezentowały się
w tańcach ludowych.

Były to: Dziecięcy
Zespół Regionalny „Ma-
ła Helenka”, Regionalny
Zespół Pieśni i Tańca

„Piątkowioki”, Zespół
Pieśni i Tańca „Świniar-
sko”

MłodzieżowaOrkie-
stra Dęta z Librantowej
umilała czas widzom gra-
jąc standardy muzyki
światowej.

W przerwach mię-
dzy występami arty-
stycznymi odbywały się
licytacje licznych dzieł
sztuki ludowej, warto-
ściowych przedmiotów
przekazanych przez wój-
ta gminy, Wicemarszał-
ka Województwa Mało-
polskiego Leszka Zegz-
da, Prezydenta Nowego
Sącza Ryszarda Nowaka,
Wiceprzewodniczącego
Sejmiku Województwa
Małopolskiego Witolda
Kozłowskiego, Senatora
Tadeusza Skorupa, Poseł
na Sejm Barbarę Bartuś,
Poseł na Sejm Annę Pa-
luch, Poseł na Sejm Bro-

nisława Dutka, Posła Na
Sejm Wiesława Janczyk,
- prowadzone przez du-
et znanych i lubianych
sądeckich dziennikarzy
– RADIA RMF MAXXX –
Renatę Pietras – Pasiut
oraz - Radia ESKA, Dar-
ka Rysia.

Niestrudzony,
wiecznie młody, Roman
Gerczak współzałożyciel
Kabaretu "Elita" z naj-
większym przebojem
nagrodzonym na Festi-
walu Polskiej Piosenki w
Opolu

"Zabrałaś mi lato"
przeniósł nas w lata sie-
demdziesiąte. Niejeden
z widzów nucąc „Chału-
py welcome to.” lub
„Wakacje z blondynką",
mimo deszczowej aury
poczuł się jak na sło-
necznej plaży. Ale to był
tylko przedsmak przed
występem podhalań-
skich muzyków, których
głowy pełne pomysłów i
wielka radość z tworze-
nia muzyki spowodowa-
ły, iż tłum wielbicielek i
wielbicieli razem z nimi
śpiewał wszystkie pio-
senki – a były to
"BACIARY". Nie obyło
się bez bisów i gromkie-

Imieniny Gminy Chełmiec.Imieniny Gminy Chełmiec.
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W dnia 20 sierpnia
2010 roku urząd gminy
zakończył gromadzenie
dokumentacji do projek-
tu „Budowa placów za-
baw w Gminie Cheł-
miec”. Przygotowane są
projekty wraz z pozwole-
niami i zgłoszeniami do
starostwa, kosztorysy i
rysunki nowych placów
zabaw. Gmina przygoto-
wując dokumentację kie-
rowała się dostępnością
obiektów, przepisami
BHP oraz ilością miesz-
kańców którzy mogliby
korzystać z nowych
obiektów. Koszt całego

przedsięwzięcia to po-
nad 1 mln zł, z czego 500
tys. pochodzić ma z pro-
gramu LEADER prowa-
dzonego przez Stowarzy-
szenie Rozwoju Gminy
Chełmiec. Gmina w IV
kwartale złoży wniosek
do stowarzyszenia, dzię-
ki czemu już w przy-
szłym roku możliwa by-
łaby budowa placów za-
baw. Warunkiem pozy-
tywnego zaopiniowania
projektu jest umiejsco-
wienie placu zabaw na
gruncie gminnym, dlate-
go większość obiektów
umiejscowiona jest przy

szkołach.
Sołectwa objęte

programem: Biczyce Dol-
ne, Biczyce Górne, Cheł-
miec, Krasne Potockie,
Kunów, Klimkówka, Mar-
cinkowice, Niskowa, Pa-

szyn, Boguszowa, Rdzio-
stów, Świniarsko, Trze-
trzewina, Mała Wieś, Li-
brantowa, Januszowa,
Chomranice, Ubiad.

M.B.

go dziękujemy!
Tańce pod gwiazda-

mi trwały do późnych
godzin nocnych, przy
dźwiękach muzyki wyko-
nywanej przez DJ Qbassa
i DJ Norbiego, przy peł-
nej integracji pozosta-
łych uczestników z
Wodzirejem Miro, całą
oprawę świetlną zapew-
niali LJ Gregor i VJ Gabi !

Imprezie towarzy-
szyły stoiska regionalne:
Banku Spółdzielczego w
Nowym Sączu, Stowarzy-
szenia LGD Chełmiec, go-
ściliśmy przedstawicieli
Komendy Miejskiej w No-
wym Sączu, MORD w No-
wym Sączu,. Ze względu
na nie sprzyjają aurę, tyl-
ko garstka z wielu na-
szych twórców ludo-
wych mogła zaprezento-

wać swoje wyroby i ludo-
wą twórczość Paszyna,
Piątkowej, Marcinkowic,
Świniarska, Rdziostowa,
Krasnego Potockiego i
Chomranic.

Osłodzić można so-

bie było popołudnie wy-
piekami Cecyli Szkara-
dek z Rdziostowa.

Hasło tegoroczne-
go festynu pn "Pomóż
nam pomagać innym" w

swym znaczeniu miało
obudzić nasze serca na
krzywdę innych - tak
też się stało: fundusze z
loterii fantowej oraz licy-
tacje przyniosły dochód
w wysokości 5081,40 zł,

z którego zgodnie z zało-
żeniamizostanązakupio-
ne wyprawki szkolne dla
dzieci z terenów Gminy
Chełmiec poszkodowa-
nych w tegorocznej po-

wodzi.
Nad bezpieczeń-

stwem gości czuwała
jednostka OSP z Krasne-
go Potockiego, cheł-
miecki komisariat poli-
cji i pielęgniarka z cheł-
mieckiego ośrodka
zdrowia PRAXIS.

Patronat medialny
nad imprezą sprawowa-
ły RMF MAXXX i Gazeta
Krakowska.

Wszystkim go-
ściom przybyłym na na-
szą imprezę dziękujemy
za uczestnictwo oraz
miłą i kulturalną zaba-
wę.

…Jak się bawią ludzie,
wtedy kiedy pada deszcz.

Jak się bawią ludzie,
gdy kochają się….
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W dniu 08 września
b.r. będzie miało miejsce
oficjalne uroczyste
otwarcie sali sportowej
przy Zespole Szkół w
Trzetrzewinie. Umowa
na budowę z wykonawcą
została zawarta we wrze-
śniu 2009 r. i przewidy-
wała: wykonanie rozbu-
dowy szkoły o salę gim-
nastyczną wraz z zaple-
czem oraz wyposaże-
niem a także wykonanie
monitoringu.

Informacje ogólne
o nowo wybudowanej Sa-
li gimnastycznej:
• Szerokość: 12 m
• Wysokość: 24 m
• Wysokość: 6 m
• Powierzchniazabudo-

wy: 432 m2
• Powierzchnia użytko-

wa 493, 78 m2
• Kubatura: 2 804 m3

Koszt inwestycji:
2 059 360,00 zł brutto

Równocześnie
wraz z bodową sali gim-
nastycznej w Zespole
Szkół w Trzetrzewinie
wykonywany był re-
mont dzięki czemu stary
i zniszczony już budy-
nek uzyskał całkowicie
nowy wygląd i spełnia
wymogi nowoczesnej
przystosowanej do
wszelkich potrzeb
uczniów placówki oświa-
towej. Koszt remontu
wykonano za kwotę
przeszło 900  000 zł. Za-
tem ogółem koszt wybu-
dowaniaSaligimnastycz-

nej połączonej z remon-
tem budynku szkoły wy-
niósł 3 miliony złotych.

Oprócz Sali gimna-
stycznej w Trzetrzewi-
nie wybudowano i odda-
no już do użytkowania 2
z 6 sal gimnastycznych
tj. w Paszynie oraz w
Marcinkowicach wraz
przewiązką. Na ukończe-
niu jest budowa dwóch
hal sportowych w miej-
scowościach: Piątkowa
oraz Świniarsko. W tej
chwili trwa procedura
przetargowa na budowę
sali gimnastycznej w Li-
brantowej. Do paździer-
nika br. wybudowanych
zostanie 5 całkowicie no-
woczesnych obiektów,
służących dzieciom
przez wiele dziesiątków

następnych lat. Sale wy-
budowane lub w trakcie
realizacji:
1. Świniarsko /hala

sportowa/,
2. Piątkowa /hala spor-

towa/,
3. Trzetrzewina,
4. Librantowa,
5. Paszyn,
6. Marcinkowice.

Na etapie projekto-
wania jest kolejna 7 sala
gimnastyczna wraz z
przewiązką oraz przed-
szkolem z zapleczem
stołówkowym w miej-
scowości Biczyce Dolne,
przy tamtejszej szkole
podstawowej. W ciągu
niespełna trzech lat po-
wstanie na terenie gmi-
ny Chełmiec 5 sal gim-
nastycznych oraz 2 hale

Sala gimnastyczna w Trzetrzewinie.Zespół Szkół w Trzetrzewinie.
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Starostwo Powiato-
we przy współpracy z 7
gminami sądeckimi (w
tym z Gminą Chełmiec)
uzyskało dotację z Pro-
gramu Operacyjnego Ka-
pitał Ludzki na wsparcie
i rozwój edukacji w gim-
nazjach. Kwota wsparcia
na 7 gmin jest niewiary-
godna bo wynosi aż 11
mln zł. Wniosek pod na-
zwą „Aktywnie w przy-
szłość” został złożony w
marcu 2010 roku, i prze-
szedł skomplikowaną
procedur formalną i me-
rytoryczną i został wy-
brany do dofinansowa-
nia. Ta ogromna dotacja
w 100% pokryje koszty
projektu. Gminy nie do-
łożą nic z własnego bu-
dżetu. Dzięki dotacji każ-
de gimnazjum na tere-
nie Gminy Chełmiec zo-

stanie wyposażone w:
• sale językowe na 12

stanowisk;
• tablice interaktywne

z rzutnikami;
• sale komputerowe z

15 laptopami;
• oprogramowanie offi-

ce;
• radiomagnetofony;
• materiały dydaktycz-

ne do prowadzenia za-
jęć humanistycz-
nych;

• materiały dydaktycz-
ne do prowadzenia za-
jęć matematyczno
przyrodniczych;

• sprzęt sportowy do
prowadzenia zajęć re-
kreacyjnych;

• materiały dydaktycz-
ne do prowadzenia
kółka przyrodnika;

To jednak nie
wszystko. Projekt trwać

będzie przez okres 24
miesięcy i w tym czasie
systematycznie organi-
zowane będą warsztaty i
kółka zainteresowań dla
gimnazjalistów:
• kółko językowe pro-

wadzone nowymi
technikami m.in.
Techniki Callana;

• kółko młodych przy-
rodników;

• kółko matematyczne
prowadzone now.
technikami z wyko-
rzystaniem kompute-
rów;

• kółko polonistyczne;
• kółko informatyczne

prowadzone w no-
wych salach z kompu-
terami;

• kółko teatralne;
• kółko plastyczne;
• zajęcia reakreacyjno

– ruchowe.

Ponadto dla
uczniów z gimnazjów
prowadzone będzie do-
radztwo z przedsiębior-
czości które ma przygo-
tować uczniów do sku-
tecznego wejścia na ry-
nek pracy, oraz nauczy
ich oceniać własny po-
tencjał twórczy i możli-
wości.

„Dajcie im coś do
roboty – niech nie sie-
dzą po tych przystan-
kach” powiedziała jedna
z starszych pań zatro-
skana o los dzieci. Może
właśnie ten projekt w
którym uczestniczy
Gmina Chełmiec jest po-
czątkiem na nowe per-
spektywy dla młodego
pokolenia.

sportowe wraz z zaple-
czem i pełnym wyposa-
żeniem.

Miejscowość Trze-
trzewina ma już gotowy
kolejny obiekt sportowy
mianowicie boisko spor-
towe. W sierpniu b.r. zo-
stała zakończona inwe-
stycja: „Budowa boiska
sportowego w Trzetrze-
winie”. Projekt finanso-

wany był z Programu
Rozwoju Obszarów Wiej-
skich 2007 – 2013” w ra-
mach działania „Odno-
wa i rozwój wsi”. Całko-
wita wartość inwestycji
wyniosła 505 tys. zł., z
czego 312 tys. zł pocho-
dzi z środków Unii Euro-
pejskiej. W ramach zada-
nia wykonano nie tylko
boisko sportowe wraz z

bieżnią i ogrodzeniem,
ale także zbudowano bu-
dynek, parking i oświe-
tlenie które służyć mają
przez wiele lat. Dzięki te-
mu obiekt spełnia wszel-
kie normy na miarę XI
wieku. Z obiektu korzy-
stać mają przede wszyst-
kim okoliczni mieszkań-
cy a także turyści. W
Trzetrzewinie w 2011 ro-

ku planuje się założenie
klubu sportowego –
podstawy już są bo bo-
isko sportowe spełnia
wymagania Okręgowego
Związku Piłki Nożnej.
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Na terenie Gminy
Chełmiec funkcjonuje 16
placówek oświatowych
w tym 8 Szkół Podstawo-
wych i 8 Gimnazjum,
oraz utworzony w 2006r
Zespół Obsługi Ekono-
miczno -Administracyj-
ny Szkół w celu zapew-
nienia obsługi admini-
stracyjnej, finansowej i
organizacyjnej.

Każda szkoła inna,
specyficzna. Są szkoły
duże jak Chełmiec, Wie-
logłowy jak i malutkie
jak Boguszowa czy Nisko-
wa. Każda ma swoją cie-
kawą historię i piękne
tradycje .

Dowyżejwymienio-
nych placówek oświato-
wych uczęszcza ogółem
3.885 uczniów, w tym
w Szkołach Podstawo-
wych jest 2.775 uczniów,
oraz 1.110 uczniów w
Gimnazjum.

W szkołach zatrud-
nionych jest 362 nauczy-
cieli i  113 pracowników
obsługi w przeliczeniu
na pełne etaty, razem
476 osób i można śmiało
stwierdzić, że po firmie
„Wiśniowski” Gmina
Chełmiec jako organ pro-
wadzący dla placówek
oświatowych jest dru-
gim co do wielkości pra-
codawcą na tym terenie.

Placówki oświato-
we funkcjonują w dwóch
formach organizacyj-
nych mianowicie jest
osiem szkół podstawo-
wych oraz osiem zespo-
łów szkół w skład któ-
rych wchodzą szkoły
podstawowe i gimnazja.
Placówki oświatowe są
bardzo zróżnicowane
pod względem ilości
uczniów, zatrudnienia i
bazy lokalowe. Na tere-
nie gminy funkcjonują
szkoły bardzo małe do
których uczęszcza poni-
żej 50 uczniów, jaki i
szkoły duże do których
uczęszcza prawie 900
uczniów, co stwarza pro-
blemy natury organiza-
cyjnej w małych szko-
łach, a wychowawcze w
dużych. Baza lokalowa
również jest mocno
zróżnicowana, gdyż naj-
starszy budynek liczy so-
bie prawie 100 lat, a naj-
nowsze obiekty są użyt-
kowane od 3 lat, nie
wspominając o najnow-
szych obiektach sukce-
sywnie oddawanych do
użytkowania w bieżą-
cym roku kalendarzo-
wym. Sytuacja taka wy-
musza dbałość na bieżą-
co o dobry stan technicz-
ny użytkowanych obiek-
tów szkolnych poprzez

ich remonty i moderni-
zację. Warto nadmienić,
że w ostatnich trzech la-
tach na ich naprawy i
bieżącą konserwację z
budżetu gminy wydatko-
wano kwotę w wysoko-
ści prawie jednego milio-
na zł aby obiekty te mo-
gły spełniać współcze-
sne standardy technicz-
ne z dbałością o ich
estetykę.

Podstawową funk-
cją każdej szkoły jest dy-
daktyka .

O wysokiej pozycji
naszej gminnej oświaty
może świadczyć choćby
dobra pozycja jaką zaj-
muje nasza gmina w
przeprowadzanych
przez Okręgowe Komisje
Egzaminacyjne w latach
2002-2010 egzaminach
zewnętrznych . Dla po-

twierdzenia podam , że
w bieżącym roku szkol-
nym gmina Chełmiec
zajęła po sprawdzianie
na zakończenie szkoły
podstawowej 6 miejsce
na 16 gmin w całym po-
wiecie nowosądeckim.
Godny uwagi jest też
fakt, że z 16 placówek:
12 osiągnęło wynik
średni, 4 wysoki. Nie ma
szkół z wynikiem ni-
skim. Jeszcze lepiej jest
w przypadku egzaminu
gimnazjalnego. Tu za-
równo w części humani-
stycznej jak i matema-
tyczno –przyrodniczej
zajmujemy 5 pozycję w
powiecie. Widać tu
ogromną pracę dyrekcji
i nauczycieli nad stałym
podnoszeniem efektów
kształcenia .Skala stani-
nowa (od 1 do 9 ) OKE

Dyrektor Artur Rola (drugi od prawej strony) podczas
wręczania nagród w konkursie szkolnym.
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jest miarą , która ma to
do siebie, że tylko wtedy
można uzyskać wyższą
notę jeśli inne placówki
oświatowe na sprawdzia-
nach i egzaminach utrzy-
mują ten sam poziom
jak w roku poprzednim.

Efekty dobrej pracy
dydaktycznej są widocz-
ne również w stale ro-
snącej liczbie laureatów
różnych konkursów o za-
sięgu wojewódzkim i
ogólnopolskim; konkur-
sów przedmiotowych ,
artystycznych i sporto-
wych .Nie sposób tu wy-
mienić wszystkich przy-
kładów . Rośnie liczba
stypendystów Wójta
Gminy Chełmiec i in-
nych fundacji.

W proces szlifowa-
nia uczniowskich talen-
tów poprzez program
DiAMEntT aktywnie włą-
czyły się wszystkie szko-
ły. Chełmiecka oświata
przeprowadza bardzo

wiele ciekawych mię-
dzyszkolnych konkur-
sów wspieranych finan-
sowo przez samorząd
gminny.

Piękną wieloletnią
tradycją jest między in-
nymi chełmiecki Tramp,
klęczański przegląd ko-
lędniczy, paszyńskie pa-
storałki itd.

Z szesnastu placó-
wek oświatowych dwu-
nastu szkołom udało się
pozyskać kwoty dofinan-
sowania w ramach pro-
gramu „Radosna szko-
ła” w kwotach od 6.000
zł do 12.000 zł w zależno-
ści od liczby wychowan-
ków w oddziałach przed-
szkolnych. Udział wła-
sny Gminy Chełmiec w
wyżej wymienionym
programie wyniósł 20%
wartości otrzymanej do-
tacji.

Gmina w latach
2007 - 2010 wydatkowa-
ła kwotę ponad 820 tys.

zł na zakup pomocy na-
ukowych dla szkół.

Kilka szkół prowa-
dzi regularną współpra-
cę ze szkołami za grani-
cą np. dzieci z ZS w
Chomranicach odwiedzi-
ły w tym roku szkoły w
Grecji i Turcji, w po-
przednich latach ucznio-
wie ZS Wielogłowy zwie-
dzili Finlandię, Holan-
dię, Włochy, Niemcy, Buł-
garię i Rumunię w ra-
mach programu
Sokrates Commenius.

Regularnie przez
cały rok prowadzone są
rozgrywki sportowe na
różnych obiektach, na te-
renie całej gminy.

ZOEAS przy współ-
pracy z dyrektorami
szkół wykorzystuje nie-
malże wszystkie nada-
rzające się okazje do po-
zyskania środków finan-
sowanych na edukację z
zewnątrz. Przykładem
może być nauka pływa-

nia dla uczniów klas IV,
zespoły wyrównawcze,
czy wspomniany wcze-
śniej program Diament
ruszający od września
bieżącego roku. Rów-
nież same jednostki
oświatowe występują o
różne dotacje i granty
m.in. w ramach progra-
mu „Owoce w szkole„
czy „Szklanka mleka„

Ale warto – bo
nasz uczeń ma zapew-
nione coraz lepsze wa-
runki do edukacji i do
rozwijania własnych za-
interesowań. Dzięki te-
mu nie ma zjawiska od-
pływu naszych uczniów
do sąsiednich gmin i
Nowego Sącza a stwier-
dzenie „jestem uczniem
szkoły w Gminie Cheł-
miec” brzmi coraz bar-
dziej obiecująco.

A.R.

Zakończyły się pra-
ce remontowe przy 3
świetlicach wiejskich w
Kurowie, Kunowie i Wie-
lopolu. Remonty 3 świe-
tlic trwały od marca do
sierpnia 2010 roku i kosz-
tował gminę niecałe 120
tys zł., ponieważ pozo-
stałą kwotę – 200 tys zł.,
udało się pozyskać z

środków europejskich.
W ramach remontów od-
nowiono elewacje bu-
dynków, wymieniono
okna i drzwi, wyremon-
towano dachy i kominy
oraz instalacje elektrycz-
ne. W środku pomalowa-
no ściany, położono no-
we podłogi. Wszystkie 3
świetlice zostały w pełni

wyposażone w nowe ze-
stawy komputerowe, vi-
deoprojektory, drukarki
laserowe, wieże z
wzmacniaczami i kolum-
nami. Można będzie rów-
nież miło spędzić czas
przy stołach do pingpon-
ga czy „piłkarzykach”.
Każda z świetlic ma też
nowe zestawy mebli do

obsługi zebrań wiej-
skich czy spotkań z
mieszkańcami. Gminny
Ośrodek Kultury który
jest użytkownikiem
świetlic, już zapowiada
że niebawem ruszą za-
jęcia informatyczne,
plastyczne i muzyczne.
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P.W.: Zacznę od te-
go, co wielu mówi i pod-
kreśla, że jest Pan „pra-
wą ręką Wójta Stawiar-
skiego”, co Pan na to?

P.B. Może skomen-
tuję to tak „ nie podaro-
wałbym sobie, gdybym
miał być lewą”. Zresztą
być prawicą jest raczej
zaletą niż wadą. Poza
tym jestem prawicow-
cem.

P.W.: To co was tak
naprawdę łączy?

P.B. Ludzie mają to
do siebie, że w życiu każ-
dy szuka „swojego”, tzn.
nieudacznik kumpluje z
ignorantem, złodziej
trzyma z oszustem, a
uczciwy szuka prawdy i
uczciwego. Myślę, że to
co nas łączy to uczci-
wość, a drugie to to, że
nie pozwolimy okradać
mieszkańcównaszejgmi-
ny. W końcu ludzie dali
nam mandat zaufania,
żebyśmy dobrze repre-
zentowali ich interesy.
Mamy podobne spojrze-
nie na sprawowanie
urzędu – przyszliśmy
pracować i służyć lu-
dziom, a nie po władzę
czy dla kariery.

P.W. Czy w życiu pu-
blicznym jest aż tak źle?

P.B. Niestety po
tych przeszło trzech la-

tach bycia samorządow-
cem muszę z goryczą
przyznać, że tak. Ludzie
wybrani do sprawowa-
nia funkcji publicznych
bardzoszybkozapomina-
ją o wyborcach i składa-
nych obietnicach – naj-
ważniejsze dla nich to
to, że zostali wybrani na
następną kadencję. Naj-

lepszym przykładem
niech będzie fakt, że jesz-
cze nie opadła gorączka
kampanii prezydenckiej,
w której obaj kandydaci
deklarowali obniżkę po-
datków, a tu rząd już
przygotował podwyżkę
VAT - niby na czas prób-
ny, ale jak pamięcią się-
gnąć, jeżeli już się pod-
wyższyło, to na obniżkę
nie ma co liczyć.

P.W. Wielu mówi o
sporym sukcesie samo-
rządu chełmieckiego.
Jak Pan to skomentuje?

P.B. Na podsumowa-
nie przyjdzie jeszcze
czas, choćo naszym cheł-
mieckim sukcesie sporo
się mówi w ościennych
samorządach i nie tylko,
a w prasie lokalnej
wciąż cicho. Ale, tak
króciutko, to nie da się
schować pod dywan 5
sal gimnastycznych, szó-

sta po przetargu, 100 km
dróg asfaltowyh i beto-
nowych, prawie 100 km
wodociągów, pozyska-
nych milionów ze-
wnętrznych funduszy i
wielu innych drobniej-
szych inwestycji, które
trudno byłoby mi wymie-
nić. Moim zdaniem za
największy sukces uznać
trzeba, że wszysko to zo-
stało zrobione bez zło-
tówki kredytu, a zara-
zem ponad 50% oddłuże-
niem Gminy: z 16 na
7,5mln zł. W obecnej sy-

tuacji kryzysu finanso-
wego i narastajacego w
zastraszającym tempie
długu publicznego Pol-
ski, uważam tę kwestię
za niewątpliwy sukces.
Złośliwcy mówią o cu-
dzie gospodarczym w
Chełmcu. Chyba rządzą-
cy powinni przyjechać
do Chełmca po naukę i
wskazówki - chętnie
udzielimy. Generalnie -
jak się nie kradnie - to
na wszystko zostaje i u
bankierów nie trzeba
się zadłużać, bo z li-
chwiarzami, jak określa
ich Stanisław Michalkie-
wicz, trzeba dobrze, ale
na odległość. Chcę tu
jeszcze podkreślić jedną
bardzo istotną rzecz: w
2010 roku jako jedyny
chyba samorząd w Pol-
sce nie pdnieśliśmy po-
datków lokalnych, a mi-
mo to budżet jest więk-
szy niż w 2009 roku.

P.W. Często pod-
kreśla Pan kwestię za-
dłużenia. Czy to takie
ważne?

P.B. Tak i to bar-
dzo. Podam przykład.
Jeżeli ojciec rodziny
weźmie kredyt, ale z
różnych przyczyn cza-
sem obiektywnych, np.
kryzys, nie spłaca, ko-
mornik licytuje mają-
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tek, a działanie tegoż
człowieka ludzie ocenia-
ją jako nieroztropne, cza-
sami wręcz się wyśmie-
wają. Odmiennie sytu-
acja się ma w Samorzą-
dzie, który może zadłu-
żyć się po uszy, a
kierownictwo uznawane
jest w społeczeństwie ja-
ko zaradne. Dopiero gdy
zadłużenie sięgnie zeni-
tu zaczynają się proble-
my i szukanie winnych
takiego stanu rzeczy. Za
pożyczone pieniądze,
każdy potrafi budować -
nawet przepłacać - i tak
nie ponosi się za to odpo-
wiedzialności, a komor-
nik nie licytuje gminy. A
tak naprawdę to w samo-
rządzie decydujemy o zy-
sku wypracowanym
przez kilka tysięcy ro-
dzin. Za chwilowy wyż-
szy poziom życia nie mo-
żemy obciążać naszych
dzieci. To one będą pła-
cić wyższe podatki, żeby
spłacić kredyt bankie-
rom. Taka sutuacja
utrudnia młodym lu-
dziom lepszy start w do-
rosłe życie, a ja na takie
rozwiązanie się nie go-

dzę. Dlatego w tej kwe-
sti jestem za ustawo-
wym zakazem uchwala-
nia budżetów z deficy-
tem.

P.W. Ostatnio dość
sporo Wójt podróżował
po prokuraturach. Czy
uszczknąłby Pan coś ta-
jemnicy?

P.B. Tak to jest już
w naszym życiu publicz-
nym, że jak ktoś jest
uczciwy i zaradny, umie-
jący zrobić coś dla ludzi,
to naraża się „lokalnej si-
twie”, która podejmuje
próby eliminacji takiej
osoby z życia publiczne-
go. Jak nie można w nor-
malny sposób, to prze-
ciwnicy szukają wspar-
cia poprzez instytucje
państwowe. Widać wy-
raźnie, że przeciwnicy
Stawiarskiego nie śpią i
co jakiś czas wkładają ki-
ja w szprychy – oczywi-
ście ze stratą dla miesz-
kańców gminy Cheł-
miec.

P.W. To może
przejdźmy teraz do Ra-
dy. Ostatnio doszło do za-
skakujących zmian.

P.B. To było do prze-

widzenia, gdyż po nie-
długimczasieuwidoczni-
ło się w postawach rad-
nych po co tak napraw-
dę przyszli do samorzą-
du. Z tego powodu
wytworzyła się natural-
na linia podziału na obo-
zy. Z jednego obozu sfor-
malizował się 14 - osobo-
wy Klub Radnych Zgoda.
Natomiast obóz łagod-
nie mówiąc – koniuktu-
ralistów - po niewiel-
kich harcach oslabił nie-
co swoje działanie. W
ten sposób można nor-
malnie pracować dla do-
bra mieszkańców naszej
Gminy, a w radzie jest
spokój.

P.W. Czy jest ktoś w
Radzie, kto zasługuje na
pochwałę lub wyróżnie-
nie?

P.B. Jest wielu rad-
nych, którzy dobrze pra-
cują i są zaangażowani
w naszym chełmieckim
samorządzie. W mojej
ocenie na wyróżnienie
zasługuje Radosław Poto-
czek – i to z kilku wzglę-
dów. Po pierwsze mimo,
że jest najmłodszym rad-
nym, jest bardzo dobrze
przygotowanym samo-
rządowcem. Choć to je-
go pierwsza kadencja
wykazuje się większą
wiedzą i większym zaan-
gażowaniem w pracę sa-
morządu, niż nie jeden
radny z długoletnim sta-
żem. Ponadto umie war-
tościować skalę proble-
mów, z którymi się styka-
my i zawsze rzeczowo ar-

gumentuje. Poza tym
ma poczucie humoru, a
w dobrych sprawach
można liczyć na Jego
wsparcie.

P.W. Zbliża się ko-
niec kadencji. O sukce-
sie mówł Pan wcześniej,
ale życie to także po-
rażki. Czy z perspekty-
wy tych kilku lat bycia
samorządowcem mógł-
by Pan jakieś wymienić?

P.B. Jeżeli jako sa-
morządowiec miałbym
wymienić porażki, to
wskazałbym na trzy
sprawy - choć nazwał-
bym je raczej - wielkim
rozczarowaniem. Pierw-
sza - to wszechobecna
biurokracja, która bar-
dzo niszczy potencjał
człowieka i krępuje jego
WOLNOŚĆ, druga to -
fiasko unijnych dotacji i
programów pomoco-
wych, a trzecie – to cał-
kowity bezwład wymia-
ru sprawiedliwości. Pro-
szę sobie wyobrazić, że
jeden z pracowników po
zwolnieniu w ramach
redukcji etatów, wyro-
kiem Sądu jest przywró-
cony do pracy. Wkrótce
okazuje się, że ów pra-
cownik to złodziej, któ-
ry przez lata samowol-
nie pobierał sobie do-
datkową pensję z płaco-
nych przez ludzi podat-
ków. Tym razem Sąd
nakazuje zwrot zagra-
bionych pieniędzy, a do
kasy gminnej wraca 30
tys. złotych. Zastana-
wiam się ile lat może

Radny Paweł Bogdanowicz.
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potrwać rozwikłanie afe-
ry kanalizacji w Świniar-
sku, skoro sprawa z po-
datkami zajęła Temidzie
ponad rok ...

P.W. O biurokrację
nie będę więc pytał, o
tym coraz głośniej wszę-
dzie się mówi. Ale środ-
ki unijne? Przecież
Chełmcowi w tej materii
idzie dobrze, to skąd u
Pana ta negatywna oce-
na?

P.B. Niestety ze
środków unijnych robi
się dużo reklamy. Wielu
nie zdaje sobie jednak
sprawy jak bardzo traci-
my na uczestnictwie w
tym zbiurokratyzowa-
nym ekperymencie poli-
tycznym. Oprócz tego,
że otrzymujemy jakieś
środki, to trzeba pamię-
tać, że wpłacamy także
składkę. Łatwo policzyć.
Jako podatnicy z Gminy
Chełmiec w latach 2007 -
2010 zapłacimy prawie
33,5 mln zł. Takie pienią-
dze wystarczyłyby nam
na kanalizację w całej
gminie i jeszcze zostało-
by na drogi i wodociągi.
Jak do tej pory Chełmiec
podpisał umowy na ok.
10 mln zł dotacji unij-
nych z czego wypłacono
nam dopiero 100 tys zł,
mimo, iż Samorząd
Chełmca złożył wnioski
o dofinansowanie na
łączną kwotę ok. 32 mln
zł. W takiej sytuacji znaj-
dują się prawie wszyst-
kie samorządy – pienią-
dze z Unii nie wpływają
do nich tak szybko jak

w telewizyjnej reklamie.
Zresztą każdy kto choć
raz starał się o tzw. „ pie-
niądze unijne” wie, że
procedury biurokratycz-
ne z tym związane to
droga przez mękę. For-

sowana ustawa metropo-
litarna spowoduje jesz-
cze większe wyklucze-
nie samorządów - szcze-
gólnie wiejskich w przy-
dziale środków
unijnych. Czy tej sytu-
acji nie można uznać za
porażkę? Do tego całego
bagażu trzeba dołożyć
„sądecką wojenkę PiS-u
z Platformą”, która skut-
kuje brakiem zainwesto-
wania w Sądecczyznępo-
nad 200 milionów zło-
tych

P.W. No dobrze. A
co z tą prokuraturą. Był
Pan bardzo zaangażowa-
ny w sprawę nieprawi-
dłowości kanalizacji w
Świniarsku. Co dalej?

P.B. Ogólnie rzecz
ujmując, jak jest duża
afera, to nie ma win-
nych, a jak ktoś ukrad-

nie „gruszkę” - do krymi-
nału z gościem. Tu nasu-
wa się pytanie: „Za co
siędziowie i prokurato-
rzy w Polsce biorą pu-
bliczne pieniądze?” W
naszej „chełmieckiej afe-

rze” prokurator prowa-
dzący i Inspektor Nad-
zoru uparli się na zale-
galizowanie (sic!) bubla
budowlanego, o czym
najdobitniej przekonali
się mieszkańcy Świniar-
ska po ostatniej powo-
dzi. Kanalizacja stała się
systemem odwadniają-
cym - tylko troszkę spad-
ki nie w tę stronę. Cieka-
wostką jest fakt, że jak w
KSS Klęczany pojawił się
zysk, to od razu pojawili
się „chłopcy” z CBA, a
jak trzeba wyjaśnić prze-
kręt na miliony zł przy
kanalizacji to „funkcjo-
nariuszy”z CBA nie ma.

P.W. Czyli wychodzi
z tego, że prokuratura i
inspektor nadzoru stoją
za oszustami?

P.B. Aż boję się tak
wnioskowć, choć podob-

nym stanowiskiem wy-
kazują się także inne in-
stytucje odpowiedzialne
za przestrzeganie pra-
wa, do których zwrócili-
śmy się o pomoc. Obie-
caliśmy sołtysowi ze
Świniarska, że pomoże-
my wyjśnić tę sprawę i
mam nadzieję, że do-
prowdzimy ją do końca.
Już wkrótce będzie o
tym informacja, a może
lokalna prasa „za 1,5zł”
napisze co nieco.

P.W. No i na zakoń-
czenie. Co ze startem w
jesiennych wyborach?

P.B. Odpowiem
tak. W dniu 17 lipca
2010 r., w 600-tną rocz-
nicę zwycięstwa Pola-
ków nad potęgą oręża
krzyżackiego, byłem z
rodziną na polach
Grunwaldu, by na żywo
obejrzeć inscenizację
tamtych wydarzeń.
Oglądając to widowisko
i patrząc na bieg oraz
współczesną hitorię
Polski doszedłem do
wniosku, że pomimo, iż
nie ma już oficjalnie Za-
konu Krzyżackiego w
Polsce, to Krzyżacy za-
wędrowali dalej. Dziś
„Krzyżacy” to ludzie,
którym nie zależy na
rzeczywistym dobru Oj-
czyzny. Mamy ich i w
parlamencie, i w samo-
rządzie. Czy w takiej su-
tuacji mam inne wyj-
ście? Trzeba gotować
zbroję i na „krzyża-
ków”.

W dniu 4 lipca zorganizowaliśmy w Parafii Wielo-
głowy Festyn pod hasłem „Budujemy słoneczny domek
na lesnej polanie dla naszych przedszkolaków”. Celem
była zbiórka funduszy na przedszkole, budowane przez
SS Karmelitanki. Dzięki zaangażowaniu naszych dusz-
pasterzy, ludzi z Caritas, Akcji Katolickiej, Rady Dusz-
pasterskiej, Gminnego Ośrodka Kultury w Klęczanach
oraz wielu ofiarnych serc z naszej parafii, a także spon-
sorów nagród, udało się zebrać 52 tys.zł. Ta impreza -
jak i poprzednie festyny - nie udałaby się, gdyby nie
obecność i zangażowanie wielu osób, ale jednej szcze-
gólnie - szefowej Caritas Pani Heleny Baran z Ubiadu.
Ogarnąć i poukładać w jedną całość tak wielkie przed-
wsięwzięcie wymaga wiele wysiłku i ogromnej ilości
czasu - altruizm godny podziwu. P.B.
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W dniu 26 sierpnia
b.r. w Urzędzie Gminy
Chełmiec odbyło się
szkolenie sołtysów oraz
członków rad sołeckich
na temat „Fundusz Sołec-
ki – nowe możliwości
rozwoju wsi”

Podczas szkolenia
zorganizowanego przez
Urząd Gminy Chełmiec
oraz Krajowe Stowarzy-
szenie Sołtysów współfi-
nansowanego ze środ-
ków Ministerstwa Pracy
i Polityki Społecznej w
ramachProgramuOpera-
cyjnego Fundusz Inicja-
tyw Obywatelskich,
uczestnicy mogli uzy-
skać informacje na te-
mat:

Część ogólna
1. Fundusz Sołecki – no-

we narzędzie realiza-

cji społecznych inicja-
tyw obywatelskich.

2. Ogólne uwarunkowa-
nia prawne funkcjo-
nowania funduszu so-
łeckiego

3. Fundusz sołecki a wie-
loletnie plany rozwo-
ju miejscowości (fun-
dusz sołecki a pro-
gram odnowy wsi)

Część praktyczna
4. Tworzenie i wdraża-

nie rocznych planów
wydatkowania środ-
ków z funduszu sołec-
kiego

5. Tworzenie lokalnych
strategii rozwoju -
myślenie projektowe
– od potrzeby do pro-
jektu

Uczestnicy szkole-
nia otrzymali materiały
szkoleniowe do wyko-

rzystania na etapie
uchwalania zadań na
rok 2011 w trakcie ze-
brań wiejskich.

Fundusz sołecki
funkcjonuje w Gminie
Chełmiec od początku
wejścia w życie w 2009
roku ustawy o Funduszu
Sołeckim. W roku 2010
po raz pierwszy w gmi-
nie Chełmiec realizowa-
ne są zadania w ramach
funduszu sołeckiego we
wszystkich sołectwach.
W chwili obecnej w m-
cu wrześniu b.r. miesz-
kańcy poszczególnych
sołectw na zebraniach
wiejskich zdecydują ja-
kie przedsięwzięcia za-
mierzają zrealizować w
roku 2011. W tym celu w
m-cu lipcu b.r wójt gmi-
ny Chełmiec pisemnie

poinformował sołtysów
o wysokości funduszu
sołeckiego na rok 2011
w każdym sołectwie.
Wysokość funduszu zo-
stała wyliczona przy
wykorzystaniu specjal-
nego algorytmu zapisa-
nego w ustawie o fun-
duszu sołeckim. Sołtysi
w terminie do 30 wrze-
śnia b.r. muszą zorgani-
zować zebrania wiejskie
oraz złożyć wniosek do
wójta wraz z zadaniami
które chcą sfinansować
ze środków funduszu w
roku 2011. Zgłoszone
zadania jeśli będą zgod-
ne z zapisami ustawy o
funduszu sołeckim tra-
fią do projektu budżetu
na rok 2011.

Łączna kwota
przeznaczona na wydat-

Tabela 1 . Fundusz Sołecki

Wykres 1 . Fundusz Sołecki w latach 2009-201 1Szkolenie sołtysów - fundusz sołecki.
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Piłka Nożna. Straż Gra-
niczna mistrzem sezonu
2010

Mistrza już mamy
na Ligę Mistrzów czeka-
my! - mowa o Małopol-
skiej Lidze Mistrzów Or-
lika, która odbędzie się
październikiem tego ro-
ku. Gminę Chełmiec re-
prezentować będzie
Straż Graniczna.

25 lipca na obiekcie
sportowym „Orlik 2012”

w Świniarsku odbył się
finał piłkarskiego turnie-
ju o Puchar Wójta Gmi-
ny Chełmiec 2010 połą-
czonego z projektem
„Orlik Małopolska”. Tur-
niej trwający od kwiet-
nia wyłonił najlepszą
czwórkę spośród trzy-
dziestu drużyn: Zieloni,
Drobeksan, Straż Gra-
niczna oraz Gorzków
Royal. Straż Graniczna
wygrała z Gorzkowem fi-

nał w rzutach karnych i
zdobyła tytuł mistrzow-
ski w sezonie 2010.

Nagrody wręczał
wójt gminy, dziękując za
udział drużynom. Obie-
cał także że za rok po-
nowniezostaniezorgani-
zowany turniej cieszący
się coraz większym zain-
teresowaniem. Przypo-
mnijmy że w I edycji do
turnieju przystąpiło 20
drużyn, a w II edycji 30

drużyn.
Wszystkim 30 dru-

żynom wręczono nagro-
dy w postaci pucharów,
dyplomów i gadżetów
piłkarskich. Dla najlep-
szej czwórki powędro-
wały komplety piłkar-
skie, a zwycięzca otrzy-
mał także piłkę „JABU-
LANI”. Kapitan Straży
Granicznej odbierając
nagrody przekazał piłkę
„JABULANI” na ręce

ki sołectw w roku 2011
w ramach funduszu so-
łeckiego wyniesie blisko
760 000 zł tj o 210 000 zł
więcej w porównaniu z
wydatkami sołeckimi z
roku 2009 kiedy to nie
było jeszcze wyodrębnio-
nego w ramach budżetu
gminy funduszu sołec-
kiego. Od momentu wej-
ścia w życie funduszu so-
łeckiego wyraźna jest
tendencjawzrostowawy-
datków na realizację
przedsięwzięć przez so-
łectwa co przedstawia
poniższa tabela i wy-
kres.

Jeszcze w roku
2009 z wydatków sołec-

kich finansowane były
inwestycje związane
głównie z bieżącym
utrzymaniem dróg a
więc drobne remonty, za-
kup korytek oraz zimo-
we utrzymanie dróg. W
chwili obecnej w ra-
mach funduszu sołeckie-
go mogą być realizowa-
ne zadania, które są za-
daniami własnymi gmi-
ny Chełmiec i służą po-
prawie życia
mieszkańców danego so-
łectwa i są zgodne ze
strategią rozwoju gminy.
Co jest bardzo ważne
obecnie ze środków fun-
duszu sołeckiego nie jest
finansowane zimowe

utrzymanie dróg w gmi-
nie przez co relatywnie
wysokość funduszu so-
łeckiego wzrosła jeszcze
więcej zdecydowanie po-
wyżej 50% w stosunku
do wysokości wydatków
sołeckich z roku 2009.

W kolejnym nume-

rze przedstawimy ob-
szernie przedsięwzięcia
jakie postanowili zreali-
zować mieszkańcy gmi-
ny w roku 2011 podczas
zebrań wiejskich, które
odbędą się we wrześniu
b.r.

A.B.

Tabela nr 1 . Wyniki w kategori rocznika
1 997 i młodszych.

Tabela nr 2. Wyniki w kategori rocznika
1 999 i młodszych.

Wójt otwiera szkolenie sołtysów.
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opiekuna obiektu Orlik
w Świniarsku.
Siatkówka. Olimpia Pisa-
rzowa najlepsza

12 lipca b. r. w Ze-
spole Szkół w Chełmcu
na sali gimnastycznej od-
był się finał siatkarskich
zmagań o Puchar Wójta
Gminy Chełmiec 2010.
Turniej trwający ponad
4 miesiące zgromadził
17 zespołów (12 kat. mę-
ska & 5 kat. mix).

Faza play – off wyło-
niła czwórkę najlep-
szych: Błyskawica, Ko-
menda Miejskiej Policji
Nowego Sącza, Gród
Czop Podegrodzie oraz
Olimpia Pisarzowa - to
oni tego dnia zjawili się
na parkiecie w rolach
głównych.

Emocjonująca wal-
ka wyłoniła pierwszą hi-
storyczną drużynę w
siatkarskich zmaga-
niach. Puchar trafił w rę-
ce Olimpii Pisarzowej,
która pokonała po zacię-
tym spotkaniu ambitny
Gród Czop Podegrodzie
3:1 (26:24 15:25 25:17
25:23). Trzecia pozycja
wywalczona została
przez zespół Błyskwicy.
W trakcie fety po zakoń-
czeniu turnieju nagrody
otrzymali uczestnicy za-
równo kategorii męskiej
jak i mix.
Kategoria Męska:
Klasyfikacja play – off
1. Olimpia Pisarzowa
2. Gród Czop Podegro-

dzie
3. Błyskawica

4. Komenda Miejskiej
Policji Nowego Sącza

Kategoria Mix:
1. JaniMen
2. Oregon
3. Belfry Chełmiec
4. Vasco
5. UG Chełmiec
Playstation 3 - Pro Evolu-
tion Soccer.

3 sierpnia na sali
posiedzeń w Urzędzie
Gminy Chełmiec dobie-
gły końca zmagania w
lipcowym turnieju Pro
Evolution Soccer 2010
na Playstation 3 o Pu-
char Wójta Gminy Cheł-
miec. Na starcie stanęło
18 uczestników, którzy
rywalizowali przez
okres czterech dni. Po-
dzieleni zostali na trzy
grupy po sześciu zawod-
ników z czego awans do
II fazy uzyskało ośmiu
najlepszych.

Wszyscy uczestni-
cy nagrodzeni zostali
przez wójta symbolicz-

nym dyplomem oraz
przewodnikiem Gminy
Chełmiec, a najlepsza
czwórka dodatkowo
otrzymała nagrody rze-
czowe w postaci sporto-
wej odzieży wraz z pu-
charem oraz medalem.
Zwycięzcą okazał się być
Adam Bienias grający Li-

verpoolem, druga pozy-
cja przypadła Dawidowi
Potoczkowi reprezentu-
jący Inter, a trzecia pozy-
cja Dariuszowi Pustułce
– Barcelona.
Młodziki w akcji

Dnia 14 sierpnia
2010 na stadionie Świ-
niarska oraz kompleksu
sportowego Orlik roze-
grane zostały zawody o
Puchar Wójta Gminy
Chełmiec dla młodzi-
ków w dwóch katego-
riach wiekowych 1999 i
młodsi oraz 1997 i
młodsi zorganizowa-
nych przez klub Dąbro-
via Wielogłowy. Wyniki
zawodów zostały
przedstawione w
tabelach 1 i 2.
Turnieje on – line

Zapraszamy do
turniejów on line, które
cyklicznie są organizo-
wane pod serwisem
www.sport.chelmiec.pl
Uczestnicy mają okazję
rywalizować w takich
dziedzinach jak bilard,
snooker, tysiąc czy lidze
typera. Zapisy są zupeł-
nie bezpłatne.

Informacje sporto-
we z życia gminy Cheł-
miec: www.sport.chel-
miec.pl

Zapraszamy do or-
ganizowanych turnie-
jów.

K. Zyzak

Sport.
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Czesław Kojs uro-
dził się w kwietniu 1954
r. w Biczycach Dolnych,
od 1994 roku pełni funk-
cję sołtysa tejże miejsco-
wości. Jego dziadkowie,
wraz z synem Ludwi-
kiem przybyli na te tere-
ny w 1930 roku z Kresów
Wschodnich (okolice Ko-
pyczyniec) zakupił tu go-
spodarstwo rolne od
Niemców przebywają-
cych w USA. Tą rodzin-
ną tradycję uprawy zie-
mi kultywuje pan Cze-
sław Kojs, rozwijając po-
nad 5 ha gospodarstwo
przekazane mu w l984
roku przez ojca Ludwika
Kojs.

Od lat aktywnie an-
gażuje się w problemy i
sprawy lokalnej społecz-
ności, piastując stanowi-
sko przedstawiciela
mieszkańców sołectwa
Biczyce Dolne już 4 ka-
dencję. W trakcie pełnie-
nia przez niego funkcji
sołtysa wieś ulegała dy-
namicznemu rozwojowi,
przekształcając się z osa-
dy liczącej ok. 100 nume-
rów w miejscowość o po-
nad 240 numerach, będą-
cą dogodnym terenem
dla budowy i rozwoju za-
kładów przemysłowych.
Warto wspomnieć tu
m.in. firmę „DAKO", pro-
dukującą okna czy za-
kład masarski „SZU-

BRYT”, które dostrzegły
potencjał i atuty tej poło-
żonej niedaleko Nowego
Sącza miejscowości.
Znajdują się tu również
zakład fryzjerski, piekar-
nia, czy restauracja.
Istotnymi projektami,
które udało się zrealizo-
wać były przede wszyst-
kim telefonizacja miej-
scowości,wyremontowa-
nie i adaptacja na potrze-
by szkoły podstawowej
Punktu Katechetyczne-
go(znajduje się tam od-
działprzedszkolny, Świe-
tlica i sala gimnastycz-
na), budowa boiska spor-
towego i chodnika łączą-
cego szkołę podstawową
z Punktem Katechetycz-
nym( obecnie trwająpra-
ce przy budowie kolejne-
go, znacznego fragmen-
tu chodnika), naprawa
nawierzchni dróg, budo-
wa i remont mostów na
rzece Biczyczanka. W Bi-
czycach Dolnych pozo-
staje jeszcze jednakże
wiele prac do wykona-
nia. Do nich należy
przede wszystkim ukoń-
czenie kanalizacji tej czę-
ści miejscowości, która
nie została objęta pierw-
szą fazą projektu. Istot-
ny jest także problem po-
prawy bezpieczeństwa
dzieci uczęszczających
do szkoły, czemu służyć
ma konieczność zainsta-

lowania sygnalizacji
świetlnej na przejściu
dla pieszych. Pojawia się
także konieczność re-
montu istniejącego bo-
iska sportowego oraz bu-
dowy i naprawy nowych
nawierzchni dróg.

Ogromnym kro-
kiem naprzód dla lokal-
nej społeczności jest pla-
nowana w przyszłym ro-
ku budowa nowej sali
gimnastycznej wraz z
przewiązką oraz przed-
szkolem przy Szkole Pod-
stawowej im. Czesławy
Lorek. Kończony w tej
chwili chodnik wzdłuż
ruchliwej drogi krajowej
oraz wspomniana budo-
wa Sali gimnastycznej i
rozbudowa szkoły przy-
czynią się do przede
wszystkim do poprawy
bezpieczeństwa oraz
znacząco poprawią wa-
runki nauki dla dzieci z
Biczyc Dolnych i okolicz-
nych miejscowości.

Dla przypomnienia
W czerwcu bieżącego
roku podpisano umowę
z wykonawcą projektu
na „Opracowanie doku-
mentacji projektowej na
zadaniu: Budowa sali
gimnastycznej w miej-
scowości Biczyce Dolne
wraz z uzyskaniem
przez zamawiającego
prawomocnej decyzji o
pozwoleniu na budo-
wę”. Projekt wykony-
wać będzie A.P.A. Ar-
ches z Poznania. Kwota
przeznaczona przez
Gminę Chełmiec na wy-
konanie projektu wyno-
si 108 580 zł.

Zaraz po wykona-
niu projektu oraz uzy-
skaniu przez projektan-
ta pozwolenia na budo-
wę ogłoszony zostanie
przetarg na wykonanie
zadania budowlanego.
Powyższe opracowanie
oprócz budowy sali gim-
nastycznej zwierać tak-

Obecna szkoła w Biczycach Dolnych.



www.chelmiec.pl 27Nr 9 - lipiec - sierpień 2010

Chełmiecki

że będzie projekt budo-
wy placu zabaw dla dzie-
ci,przedszkola oraz prze-
wiązki z budynkiem
szkoły, jak również ulep-
szenie boiska sportowe-
go. Realizacja sali wraz z
cały kompleksem sporto-
wo – oświatowym plano-
wana jest na rok 2011.
Nowy kompleks w Biczy-
cach Dolnych będzie jed-
nym z najnowocześniej-
szych i najbardziej funk-
cjonalnych kompleksem

w regionie. Zespół pro-
jektowy w tym momen-
cie jest już po wstęp-
nychuzgodnieniachkon-
cepcji projektu z zama-
wiającym. Na podstawie
gotowej koncepcji rozpo-
czyna się teraz praca
nad właściwym projek-
tem. Przewidywany ter-
min zakończenia prac
projektowych zbiegnie
się co już jest zwycza-
jem w inwestycjach zle-
canych przez Urząd Gmi-

ny w Chełmcu z uzyska-
niem pozwolenia na bu-
dowę. Natychmiast po
uzyskaniu przez Wyko-
nawcę w imieniu gminy

Chełmiec pozwolenia na
budowę, ogłoszony zo-
stanie przetarg na wy-
budowanie obiektu.

A.B.

Projekt rozbudowy szkoły podstawowej w Biczycach Dolnych.

Sołtys Czesław Kojs.




